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Tillgänglighetsråd Region Norrbotten 

Tid och plats 

2023-12-19 klockan 11.00-15.00.   

Regionhusets sessionssal och styrelserum i Luleå.  

11.00-13.30 Gemensamt med länspensionärsrådet.  

14.00-15.00 Tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Deltagare 
Camilla Friberg (S), ordförande 

Birgitta Johansson Huuva (C), vice ordförande 

Siv Gunillasson Sevä (S), Norrbottens Kommuner 

Beatrice Öman (S), Norrbottens Kommuner (via Teams) 

Stefan Simonsson, Funktionsrätt Norrbotten 

Jan Erik Nilsson, Funktionsrätt Norrbotten 

Ann-Christine Magnusson, Funktionsrätt Norrbotten 

Inger Johansson, Funktionsrätt Norrbotten 

Margareta Lindblom, Funktionsrätt Norrbotten 

Gudrun Kron, Funktionsrätt Norrbotten 

Hjördis Lindström, Synskadades riksförbund (SRF) 

 

Övriga närvarande 

Micke Boström, sekreterare 

Martin Fors, regionkansliet 

Anette Kihlström-Selberg, regionkansliet 
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Camilla Friberg, ordförande 

Micke Boström, sekreterare 

Jan Erik Nilsson, justerare 
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1. Sammanträdet för tillgänglighetsråd 
Region Norrbotten öppnas 

Camilla hälsar välkommen och öppnar sammanträdet.  

2. Upprop 

Upprop hålls.  

3. Val av protokolljusterare 

Som protokolljusterare väljs Jan Erik Nilsson.   

4. Godkännande av dagordning  
och anmälan av övriga frågor 

1. Sammanträdet öppnas.  

2. Upprop.  

3. Val av protokolljusterare.  

4. Godkännande av dagordning.  

5. Beslut om sammanträdesplan för 2024.  

6. Informationsärenden.  

7. Ärenden för tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

8. Sammanträdet avslutas.  

Dagordningen godkänns.  

5. Beslut om sammanträdesplan för 
2024 

Ledamöterna diskuterar ordningen för att uppmärksamma olika ärenden i 

olika råd.  

Lokala patientråd 

Flera ledamöter undrar var man ska vända sig med verksamhetsfrågor som 

rör hela länet när det finns fyra lokala patientråd. Camilla upplyser om att 

politiken inte kan ta beslut i verksamhetsfrågor. Därför ska verksamhetsfrå-

gor behandlas av de lokala patientråden. För att undvika fördröjning är det 

bäst att uppmärksamma verksamhetsfrågor direkt till de lokala patientrådens 

ansvariga tjänstepersoner.  
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Luleå, Boden: Camilla Brännström.  

camilla.Brannstrom@norrbotten.se 

Södra - Piteå, Älvsbyn, Arvidsjaur, Arjeplog: Carola Degerman.  

carola.degerman@norrbotten.se 

Norra - Gällivare, Kiruna, Pajala, Jokkmokk: Birgitta Engrund Sohlberg.  

birgitta.engrund-sohlberg@norrbotten.se 

Östra - Kalix, Överkalix, Övertorneå, Haparanda: Tomas Fjellvind.  

tomas.fjellvind@norrbotten.se 

Flera ledamöter understryker vikten av att de lokala patientråden skickar ut 

sina protokoll till Funktionsrätt Norrbotten och SRF Norrbotten. Stefan in-

formerar om hur Funktionsrätt Norrbotten hanterar protokollen från de lo-

kala patientråden.  

Tillgänglighetsråd Region Norrbotten 

Frågor för behandling av tillgänglighetsråd Region Norrbotten ska uppmärk-

sammas till beredningsutskottet som planerar rådets sammanträden. Till 

beredningsutskottet kallas även ansvariga för de lokala patientråden. På så 

sätt kan man hjälpas åt att fördela ärenden till den nivå som kan besluta i 

frågorna.  

Brukarmedverkan 

När det gäller brukarmedverkan kopplat till regionens olika kliniker så är det 

bäst att kontakta klinikledningen direkt.   

Beslut 

Tillgänglighetsråd Region Norrbotten beslutar att fastställa sammanträdes-

planen för 2024 enligt nedanstående.  

2024-01-31 klockan 09.00-11.00 

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-02-15 klockan 08.00-17.00  

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler VIP-matsalen och sessionssalen i Luleå.  

2024-03-21 klockan 09.00-11.00 

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-04-04 klockan 08.00-17.00 

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler styrelserummet och sessionssalen i Luleå.  

mailto:camilla.Brannstrom@norrbotten.se
mailto:carola.degerman@norrbotten.se
mailto:birgitta.engrund-sohlberg@norrbotten.se
mailto:tomas.fjellvind@norrbotten.se
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2024-09-10 klockan 09.00-11.00  

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-09-25 klockan 08.00-17.00 

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler VIP-matsalen och sessionssalen i Luleå.  

2024-11-07 klockan 09.00-11.00  

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-11-28 klockan 08.00-17.00  

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler styrelserummet och sessionssalen i Luleå.  

De exakta sammanträdestiderna för länspensionärsrådet och tillgänglig-

hetsråd Region Norrbotten bestäms av respektive beredningsutskott.  

6. Informationsärenden 

Aktuellt i Region Norrbotten 

Camilla informerar om några aktuella områden.  

Minska inhyrd personal 

Region Norrbotten har mycket höga kostnader för inhyrd personal. Därför 

har den nya regiondirektören Ulrika Sundquist fått i uppdrag att minska 

kostnaderna. Ulrika kommer närmast från en tjänst som HR-chef i Region 

Stockholm där hon arbetet med liknande frågor och där regionen minskat 

kostnaderna för inhyrd personal med 30 procent. Region Norrbotten har 

beslutat att under perioden från den 30 november 2023 till den 29 februari 

2024 minska kostnaderna för inhyrd personal med 20 procent.  

På kort sikt kommer arbetet sannolikt att resultera i sämre tillgänglighet på 

vissa mottagningar. Men det är helt nödvändigt att bryta utvecklingen där 

mängden inhyrd personal och kostnaderna för den personalen ökar hela ti-

den.  

Samtidigt ser regionen över möjligheten att införa en regional sjuksköterske-

pool för att komma till rätta med vissa bemanningsproblem.  

Regionen Norrbotten samverkar i stor utsträckning med Luleå tekniska uni-

versitet (LTU) för att fler personer ska utbilda sig inom vårdyrket. Ann-

Christine frågar om samverkan även omfattar läkarutbildning och får svar av 

Camilla att så är fallet.  

En utmaning för regionen är att kunna erbjuda fler praktikplatser och hand-

ledning. Det är också viktigt att fånga upp studenter under utbildningstiden.  



 Sida 5 (7) 

 
 

 

 

GÄLLER FÖR VERKSAMHET  DOKUMENT-ID VERSION 

[Gäller för verksamhet] ARBGRP949-929632362-109 1.0 

PUBLICERINGS DATUM  ANSVARIG UPPRÄTTAD AV 

2024-01-12 Helena Trældal Micke Boström 

Vård utanför Norrbotten 

Camilla har besök ögonmottagningen nyligt. Det är den verksamhet som har 

skickat flest patienter till mottagningar utanför Norrbotten. Problemen med 

långa köer till ögonmottagningen har funnits sedan 2016 och blev värre un-

der pandemin. I dagsläget har ögonmottagningen minskat kön med 1.900 

personer, främst genom att skicka patienter till mottagningar i södra Sverige. 

Nu återstår knappt 500 personer i kön. Regionen kommer även att erbjuda 

dessa personer vård i annat län. Sedan hoppas ögonmottagningen kunna 

genomföra alla behandlingar i Norrbotten framöver.  

På ögonmottagningen avbetar sedan tidigare fem fasta specialister och två 

ST-läkare. Nu har regionen anställt ytterligare sex ST-läkare. Det skapar 

möjligheter för regionen att undvika långa köer framöver. Specialiserings-

tjänstgöring för läkare (ST) är den utbildning som läkare genomgår för att 

uppnå specialistkompetens. Den omfattar minst fem års tjänstgöring.  

Regionen har även tre sjuksköterskor som läser vidare till specialistsjuk-

sköterskor inom ögonsjukvård. Dessutom arbetar regionen med kompetens-

växling så att sjuksköterskorna kan avlasta läkarna med vissa ar-

betsuppgifter.   

Nya journalsystemet Cosmic 

Denna punkt genomförs tillsammans med länspensionärsrådet.  

Krister Berglund, chef för regionens Division Nära, informerar om regionens 

arbete med att införa det nya journalsystemet Cosmic. Han svarar också på 

ledamöternas frågor.  

Kollektivtrafik 

Denna punkt genomförs tillsammans med länspensionärsrådet.  

Mats Aspemo, chef vid den regionala kollektivtrafikmyndigheten (RKM), 

informerar om arbetet med att utveckla kollektivtrafiken i Norrbotten. Med-

verkar gör även Maria Marjai, chef för färdtjänsthandläggning.  

Mats berättar också om innehållet i trafikförsörjningsprogrammet med sikte 

på 2035. Det blir även en uppföljning av en skrivelse från SPF Seniorerna 

som bland annat handlar om turtäthet, förseningar, samordning och trängsel i 

taxi.  

Mats och Maria svarar på ledamöternas frågor.  

Hjälpmedelssamverkan 

Denna punkt genomförs tillsammans med länspensionärsrådet.  
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Gruppen för hjälpmedelssamverkan har haft sitt sista möte för året den 10 

oktober 2023. Anita från länspensionärsrådet och Inger från tillgänglighets-

råd Region Norrbotten summerar året med några exempel på frågor som 

avhandlats och konstaterar samtidigt att gruppen har fungerat bra.  

7. Ärenden för tillgänglighetsråd 
Region Norrbotten 

Norrbottens Kommuner 

Beatrice reflekterar över kommunförbundet Norrbottens Kommuners med-

verkan i tillgänglighetsråd Region Norrbotten. Hon har tagit med sig frågan 

till sin organisation som är en intresseorganisation där alla fjorton kommuner 

i Norrbotten samverkar. Inom kommunförbundet finns ett antal beredningar 

som arbetar med olika samverkansfrågor.  

Norrbottens Kommuner har tre ledamöter i tillgänglighetsråd Region Norr-

botten och enligt reglementet framgår syftet med deras medverkan tydligt. 

Tillgänglighetsrådet fungera som ett samråds-, kontakt- och informationsor-

gan mellan rörelsen för funktionsnedsattas länsavdelningar, regionens kom-

muner och regionen. Rådet ska verka för att de olika samhällsorganen plane-

rar sin verksamhet på ett sådant sätt att deras reguljära verksamhet anpassas 

till grupper eller personer med funktionsvarianter. Camilla informerar om att 

Norrbottens Kommuner alltid kommer att ha en egen punkt på dagordningen 

vid kommande sammanträden.  

Beatrice förklarar det växlande ordförandeskapet i POLSAM (politisk sam-

verkansberedning för hälsa, vård, omsorg och skola) som vartannat år byter 

mellan Region Norrbotten och Norrbottens Kommuner. Hon ger även några 

exempel på frågor som har behandlats i POLSAM under de senaste åren.  

Avslutningsvis efterfrågar Beatrice en genomgång av den länsgemensamma 

strategin för patient- och brukarmedverkan vid ett kommande sammanträde 

med tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regional utvecklingsstrategi 

Tove Cullhed, strateg vid regionens regionala utvecklingsavdelning, infor-

merar om arbetet med en ny regional utvecklingsstrategi (RUS).  

Region Norrbotten har i uppdrag av regeringen att samordna det regionala 

utvecklingsarbetet i länet. Som en del av uppdraget ska den regionala ut-

vecklingsstrategin uppdateras minst en gång mellan varje val till region- och 

kommunfullmäktige. Strategin ska fastställas av regionfullmäktige men tas 

fram i bred samverkan med länets kommuner, civilsamhälle, organisationer, 

näringsliv och myndigheter med flera.  
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Målet är att regionfullmäktige fastställer en ny regional utvecklingsstrategi i 

slutet av 2025. Fram till dess kommer regionen bland annat att arrangera 

dialogmöten i alla kommuner. Det kommer också att finnas ett videomaterial 

som gör det möjligt att genomföra egna arbeten med innehållet i den region-

ala utvecklingsstrategin. Det är en möjlighet som tillgänglighetsråd Region 

Norrbotten kan använda sig av för att sedan komma med inspel till planen.  

Camilla konstaterar att det blir lämpligt för tillgänglighetsråd Region Norr-

botten att genomföra ett eget arbete någon gång mellan april och september 

2024 och sedan lämna inspel till den regionala utvecklingsstrategin.  

Hjördis påminner om vikten av att synliggöra personer med funktionsned-

sättning i arbetet med den regionala utvecklingsstrategin. Det handlar om 

många olika områden som exempelvis tillgänglighet till material och att 

omnämnas i texten.  

Det finns mer information om man går till webbsidan 

www.utvecklanorrbotten.se och söker på ”rus”.  

Tove Cullhed nås via adressen tove.cullhed@norrbotten.se 

Folkhälsa 

Birgitta informerar kort om hur Region Norrbotten arbetar med folkhälsa. 

Det handlar både om att behålla och återfå hälsa. Regionen kommer också 

att förstärka insatserna för den psykiska hälsan. Arbetet sker på bred front 

där utgångpunkten är att den psykiska hälsan handlar om hela livet. Det finns 

anledning att återkomma till frågan framöver.  

8. Sammanträdet avslutas 

Camilla tackar ledamöterna för sitt engagemang och avslutar sammanträdet.  

http://www.utvecklanorrbotten.se/
mailto:tove.cullhed@norrbotten.se

